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Szegedi fiatalok tartalmas tanácskozása 

H változó körülmények között 
Három nehéz, munkás év 

telt el az előző, 1978-as kül-
döttgyűlés óta. Ismét elérke-
zett a számadás ideje, va-
sárnap az Ifjúsági Háznagy-
termében 200 küldött gyűlt 
össze értékelni, mérlegre 
tenni az 1978 óta végzett te-
vékenységet a KISZ Szeged 
városi küldöttgyűlésén. Vas-
tag Györgyi, a KISZ váro-
si bizottságának titkára, a 
küldöttgyűlés levezető elnö-
ke köszöntötte a résztve-
vőket, köztük Varró' Rózsát, 
az MSZMP KB képviselőjét, 
a Társadalmi Szemle mun-
katársát, Török Józsefet, a 
városi pártbizottság első tit-
kárát, Pajtp Gyulát, a vá-

rosi tanács elnökét, Bódi 
Györgyöt, a KISZ KB tag-
ját. a megyei KISZ-bizotteág 
első titkárát. 

A munkabizottságok — a 
mandátumvizsgáló, jelölő, 
szavazatszedő bizottság — 
tagjainak megválasztása 
után a küldötteknek írásban 
eljuttatott beszámolókhoz (a 
KISZ városi bizottsága be-
számolójának lényeges meg-
állapításait lapunk vasárna-
pi számában részletesen kö-
zöltük), valamint a kong-
resszusi levél városi vitájá-
nak összegzéséhez Novákné 
Halász Anna, a városi KISZ-
bizottság első titkára fűzött 
szóbeli kiegészítést 

Kritikusan, önkritikusan 
Beszéde első részében 

hangsúlyozta, hogy a kül-
dötteknek és a meghívott 
vendégeknek eljuttatott do-
kumentumok újszerű jelfo-
gósban tükrözik azokat a 
legfontosabb eredményeket, 
hibákat, amelyek megtalál-
hatóak voltak az eltelt há-
rom év mozgalmi munka-
iában. A munka körülmé-
nyei, feltételei, nehezebbé 
váltak, az elvárások megnö-
vekedtek. E változásokhoz 
a szegedi KISZ-szervezetek 
többségében jól tudtak al-
kalmazkodni. de olyan is 
előfordult, hogy ez bizony-
talanságot, kishitűséget oko-
zott a KISZ-tagok egy ré-
szénél. A tavaszi taggyűlé-
seken és küldöttgyűléseken 
eredményes munkát végez-
tek a KISZ-esek. a párt-
szervezetek és a városi 
KISZ-bizottság segítőkész 
irányításával. Mint mondot-
ta : „Tartalmi gazdagodás, az 
aktivitás szélesedése, a 
KISZ-vezetők stabilitása, a 
párttag KISZ-vezetők szá-
mának, valamint a fizikai 
dolgozó KISZ-vezetők szá-
mának emelkedése jellemez-
te szervezeti eseményeinket." 

örvendetes tényként álla-
pította meg. hogy tovább 
nőtt a KISZ-tagok száma, 
lassan eléri a 25 ezret. A 
KISZ KB kongre"" 
vele kapcsán kialakult ko-
moly, felelc'/ség uifcs \ , La-
kat így összegezte: „A fia-
talok nagv része azt szeret-
né. hogv ami rossz, az hol-
nap jó legyen, ami csúnya, 
az szép. ami igazságtalan, 
az igazságos. Ebben igazuk 
van. Valamennyien érezzük 
a KISZ-szel, a mozgalom-
mal szembeni felelősséget, 
azt akarjuk, hogy legyen 
erőnk, tudásunk, akaratunk 
a KISZ-t megújítani. És 
ezért nemcsak hibát felso-
rolni. kritizálni, de tenni, 
dolgozni, tanulni, sőt példát 
mutatni is tudunk. Azt sze-
retnénk, ha a fiatalok igé-
nyeihez, a változó körülmé-
nyekhez, a mozgalom is vál-
tozna, megfiatalodna és ha 

a társadalmi folyamatok kel-
lően segítenék a z t . . . A 
kongresszusi levél jó ala-
pot adott a problémák új-
bóli felszínre kerülésének, 
melyek évek óta a felsőok-
tatási intézményekben fel-' 
gyülemlettek." A levél vitá-
jának felvetéseiről, a javas-
latokról így szóit: „Ezek a 
problémák részben egyete-
men kívüli okokra vezethe-
tők vissza, például a pályá-
zati rendszerből adódó el-
helyezkedési problémákra, 
hogy a protekcionizmust 
még mindig nem tudtuk 
megszüntetni, hogy az egye-
temeken végzett tanulmányi 
és közéleti tevékenységet a 
KISZ-szervezetek vélemé-
nyét a fogadó vállalatok, in-
tézmények sok esetben fi-
gyelmen kívül hagyták és 
itt kell megjegyezni, hogy a 
módosított pályázati rend-
szerben úgy tűnik, hogy a 
felsőoktatás KlSZ-szerveze-
teiaek a jövőben gyakorla-
tilag semmi lehetőségük nem 
lesz beleszólni a végzett 
hallgatók elhelyezkedésébe." 

Beszélt a fiatalokkal szem-
ben támasztott társadalmi 
követelményekről, elvárások-
ról, a családi, iskolai neve-
léssel kapzsolatos gondonról, 
feladatokról: „Neveljük, ta-
nítsuk gyermekeinket a mun-
ka becsületére, cz emberi 
tisztességre, a szoc.„lista er-
kölcsre, a közösségi szellem-
re, az egymásért érzett fe-
lelősségre, mert ezek nélkül 
nem lehet teljes emberi 
élet, emberi méltóság. Sem 
intézmény, sem iskola, sem 
a mozgalom nem pótolhatja 
a család szerepét, az ott ki-
alakított emberi normákat." 

Végül megemlítette azokat 
a kérdéseket, amelyek az if-
júsági szövetség mozgalmá-
nak belső életét érintik. Le-
szögezte. hogy a fiataloknak 
elvi szilárdsággal, kitartó fe-
gyelemmel kell harcolni a 
mozgalom eszmei tisztaságá-
ért, a szocialista életmód, 
gondolkodás általánossá vá-
lásáért. 

jának tapasztalatát össze-
gezve felhívta a figyelmet a 
szövetség munkájanak né-
hány hiányosságára. Szeged 
város sajátos helyzetéről 
szólva említette meg, hogy 
kimeríthetetlen tartalék áll 
még a mozgalom rendelke-
zésére: a sok ezer fiatal 
szellemi energiája. Szabó 
Ágnes, a városi úttörőelnök-
ség elnöke a KISZ- és az 
úttörőmozgalom szorosabb 
kapcsolatait sürgette hozzá-
szólásában. 

Kedves színfoltja volt a 
küldöttgyűlésnek, mikor a 
város úttörőinek, kisdobosai-
nak képviselői — a főiskola 
i-es számú gyakorlójának 
úttörőcsapata, a Zalka Má-
té és a rókusi általános is-
kola néptáncosai — virág-
csokorral, színes műsorral, 
ajándékokkal kedveskedtek 
a küldötteknek. 

A szünet után Havasi Zol-
tán elnökletével folytatódott 
a vita. Fekete Valéria, a 
mandátumvizsgáló bizott-
ság elnöke tett jelentést, 
majd dr. Lehoczky Pál, a 
SZOTE KISZ-bizottságának 
titkára beszélt a KISZ sze-
repéről az oktatás korsze-
rűsítésében. Javasolta, hogy 
az elméleti előadásokon a 
gyakorlati jelleg jobban ér-
vényesüljön. 

Ezt követően Török József, 
az MSZMP Szeged városi 
bizottságának első titkára 
szólalt fel. Elmondta, hogy 
Szeged város pártbizottsága 
és tanácsa mindig nagy fi-
gyelemmel kíséri a fiatalok 
tevékenységét. A várospoli-
tikai tervek végrehajtásában 
számítanak a fiatalok mun-
kájára, közreműködésére. E 
közös munkának szép hagyo-
mányai vannak már. Szólt 
az egész társadalom és ter-
mészetesen a fiatalok gon-
dolkodására is ható külső-
belső tényezőkről, melyek 
problémákat okoznak. Fel-
hívta a figyelmet arra, hogy 
e gondokat csak felelősség-
teljes munkával, fegyelme-
zetten, szocialista magatar-
tással lehet megoldani. A 
fiatalok, KISZ-szervezetek 
mozgalmi munkájuk tartal-
mának javításával alkalma-
sak e nehézségek leküzdé-
sére. Leszögezte, hogy a szo-
cialista társadalom a mun-
ka társadalma. Fejlett szo-
cialista társadalmunk építése 
elsősorban gazdasági ered-
ményeinktől függ, de mint 
eddig is, ezután is elenged-
hetetlenül szükség van az 
aktív közéleti tevékenységre. 

Bedö Katalin. a Radnóti 
gimnázium tanulója az isko-
lai élet demokratizmusáról, a 
tanár-diák kapcsolat, jobbáté-
teléről beszélt. Kecskeméti 
Tibor, a MÁV KlSZ-szerve-
zetének küldötte beszámolt 

szervezetük munkájáról. 
Oaorics terenc, a tanárkép-
ző főiskola haugatója a Sze-
geden működő hat lelsőokta-
lási intézmény halekonyaob 
együttműködésének tormaira 
tett javaslatokat, s felhívta a 
küldöttgyűlés figyelmét az 
ingázó pedagógusok nehéz 
helyzetére. 

öóai György, a megyei 
KiSZ-bizottsag elsó titkára 
beszélt a kongresszusi tevéi 
vitáinak tapasztalatáról, a 
mozgalmi élet megújulásának 
lehetőségeiről, a szervezeti 
forma eszköz-jellegéról. 
Hangsúlyozta, hogy mindig 
a tartalmi munkán van a 
hangsúly, hogy a KISZ-be 
tartozó fiatalokat jobban 
kell becsülni, a KISZ-veze-
tők munkáját, ha az arra 
érdemes, jobban, el kell is-
merni az eddigieknél. 
Ezután Goldschmid József, 
az Ifjúsági Ház igazgatója 
beszámolt a közelmúltban el-
készült intézmény munkájú-
ról. Veszelinov Ágnes, a kö-
zépfokú pedagógus KISZ-bi-
zottság titkára a tanári mun-
ka elismerésére hívta fel a 
figyelmet, mivel az utóbbi 
időben sokszor alaptalan, el-
íleió kritikával illetik a taná-
rokat, s az egyes rossz ta-
pasztalatokat helytelenül ál-
talánosítják. Dr. Monori 
btilcs, a Tanácsi Szolgáltató 
és Kommunális Vállalatok 
KISZ-bizottságának küldötte 
az információ gyorsaságát, 
pontosságát sürgette, állást 
foglalt a politikai vitakörök 
színvonalának emelése mel-
lett. Fenyvesi Erzsébet, a 
JATE küldötte a felsőokta-
tásban dolgozó fiatal oktatók 
KISZ-tags ágának problémáit 
érintette. Ezután Dora János, 
az olajipari vállalat küldötte 
a KISZ-vezetők és a tagok 
közötti kapcsolatról beszélt, 
Takacs Klára, a közgazdasá-
gi szakközépiskola tanulója 
az iskolai érdekvédelmi bi-
zottságok munkájáról szólt, 
javasolta, hogy az iíjúgárdis-
ták tevékenysége ezután több 
elismerést kapjon. Eszik Zol-
tán, a tanárképző főiskola 
küldötte Szeged közművelő-
dési lehetőségeiről, a felme-
rülő gondokról, azok orvos-
lásáról mondott saját tapasz-
talata alapján véleményt. 
Vass István, a DÉLÉP fiatal-
ja szorgalmazta a lakásgon-
dok javítását, a hatékonyabb 
alapszervezeti munkát. Pávo 
Imre, a SZOTE küldötte sze-
rint az egyetemi hallgatók 
szociális helyzetén javítani 
kellene. Végül dr. Kapás Fe-
renc, az Igazságügyi KISZ-
szervezet küldötte felszóla-
lásában a hátrányos helyzetű 
fiatalok problémáit vázolta. 

Új vezető szervek 

Széles körű vita 
Á vitában elsőként Bodi 

Ágnes, a KSZV küldötte kért 
szót. Felhívta a figyelmet 
arra, hogy bár a fiatalok 
alapvető kötelessege a be-
csülettel végzendő munka, 
nem szabad megfeledkezni a 
közéleti aktivitásról sem. 
Lantos Gabriella a közgaz-
dasági szakközépiskola kül-
dötte az elsó osztályosok 
KISZ-taggá választásának 
saját iskolájában szerzett ta-
pasztalatairól számolt be. 
Javasolta, hogy a tagajánló-
tevékenység és nevelés kez-
dődjék meg az általános is-
kolákban. Józsa Gusztáv, a 
DÉLTERV küldötte a kül-
döttgyűlésnek a számítás-
technikai védnökség opera-
tív bizottságának munkájá-
ról szólt. Deák Ágnes, a 
JATE hallgatója, ismertette 
az egyetemi hallgatók köré-
ben lezajlott vitát a kong-
resszusi levélről. Rugalmas, 
nyitott alapszervezeti életet 
javasolt, beszélt az ifjúsági 
mozgalom további fejlődésé-
nek lehetőségeiről, értékelte 
a KISZ KB 1974 áprilisi ha-
tározatát. Dobák Eva, aki a 
600-as számú Ipán Szak-

munkásképző Intézet KISZ-
eseit képviselte, javasolta, 
hogy a szakmunkásképzők-
ben végzett fiatalok mun-
kájára jobban figyeljen oda, 
s ha arra érdemes, ismerje 
el mind az ifjúsági szövet-
ség, mind a felnőtt társa-
dalom. Dobóné Katona Va-
léria, a Szegedi Szalámigyár 
és Húskombinát fiatalja be-
számolt a kombinát és a 
Fodor József Szakmunkás-
képző Intézet KISZ-eseinek 
eredmenyes együttműködésé-
ről. A szegedi Felszabadulás 
Tsz küldötte, Galgóczi Zsu-
zsanna a fiatal agrárszak-
emberek gazdasági és moz-
galmi munkájának nehézsé-
geiről beszélt. Makó Gábor, 
a Volán 10. számú Vállalat 
küldötte beszámolt a tanács 
lakásügyi osztálya mellett 
működő társadalmi lakásel-
osztó bizottság ellentmondá-
sokkal terhes munkájáról. 
Elmondta, hogy a bizottság 
létrehozása jónak bizonyult, 
a fiatalok érdemben bele-
szólhatnak a lakáselosztási 
ügyekbe. Tandi Lajos, a vá-
rosi KISZ-bizottság tagja 
húszéves mozgalmi munká-

A délutáni ülés Cserhalmi 
Lászlónak, a KISZ városi bi-
zottsága tagjának vezetésé-
vel zajlott. Novákné Halász 
Anna összefoglalója után a 
küldöttgyűlés egyhangúlag 
elfogadta a beszámolót, a 
kiegészítésekkel és a határo-
zati javaslattal együtt. 

A KISZ városi küldöttgyű-
lésének feladata volt az új 17 
tagú városi bizottság megvá-

lasztása. a 11 tagú pénzügyi 
ellenőrző bizottság és a me-
gyei küldöttgyűlésen a vá-
ros fiataljait képviselő 70 
küldött megválasztása. A tit-
kos szavazás után az újon-
nan megválasztott bizottsá-
gok megtartották első ülései-
ket.. amelyen soraikból meg-
választották tisztségviselői-
ket. 

M. É 

A KISZ városi bizottsága 
A KISZ Szeged városi bizottságának elsó titkára: No-

vákné. Halász Anna; titkárok: Vastag Györgyi és Havasi 
Zoltán. A bizottság tagjai: Berta József (MAV). Bódi Ág-
nes (KSZV újszegedi szövőgyár), Dobák Eva (Móra Ferenc 
Szakmunkásképző Intézet), dr. Dombovári Ottó (JATE), 
Eszik Zoltán (tanárképző főiskola), Katona Ferenc (KI-
SZÖV), Laczi Irén (Éliker), Makó Mária (Csongrád megyei 
Tejipari Vállalat). Németh István (Üj Élet Tsz), Pávó 
Imre (SZOTE), Péterne Szabó Irén (Kereskedelmi és Ven-
déglátóipari Szakmunkásképző Intézet), Szabó Ágnes (vá-
rosi úttörőelnök). Takács Imre (DÉLÉP), Tóth Edit (vá-
rosi tanács kórház-rendelőintézet). 

A pénzügyi ellenőrző bizottság elnöke: Hajdú Béla 
(DÉLÉP), titkára: Tatár Attiláné (JATE-pártbizottság). 

tanácskozás elnöksége, Novákné Halász Anna szóbeli 
kiegészítőjét mondja 
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